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V získávání veřejných zakázek je nejúspěšnější Eurovia 
Hodnota veřejných stavebních zakázek v Česku za 3. čtvrtletí letošního roku meziročně klesla o 

třetinu na 39,4 miliardy korun. U dopravních staveb, které jsou motorem tuzemského stavebnictví, 
se hodnota zakázek zmenšila o 20 procent. V 
případě dlouhodobě klesajícího pozemního 
stavitelství hodnota zakázek stagnovala. Vy-
plývá to z analýzy inženýrské a poradenské 
společnost IS. „Největšími zadavateli zakázek 
vládního sektoru bylo Ředitelství silnic a 
dálnic, které od ledna do konce září 2009 
zadalo 196 zakázek v hodnotě 30,1 miliardy 
korun. Následovala Správa železniční doprav-
ní cesty, která zadala 19 zakázek v hodnotě 
15,8 miliardy korun. Z obcí a měst zadala 
největší objem tendrů od ledna do konce srp-
na Praha, a to 78 zakázek v hodnotě 4,5 mili-
ardy korun. Druhý byl kraj Vysočina, který 
zadal 58 zakázek za 2,5 miliardy korun.  Největší objem veřejných stavebních zakázek získaly od 
ledna do září firmy z francouzské skupiny Vinci, do které v Česku patří například Eurovia CS 
(bývalé SSŽ), SMP CZ nebo Průmstav. Z toho 4,2 miliardy získaly samostatně, další zakázky v 
hodnotě 30 miliard korun vyhrály ve sdružení s dalšími firmami. Druhou nejúspěšnější firmou ve 
veřejných stavebních soutěžích byl Metrostav, třetí se umístila Skanska. 

Fórum českého stavebnictví 2010 
Globální ekonomická krize zasáhla české stavebnictví nejvýrazněji za dlouhá léta a veškeré uka-

zatele svědčí o tom, že jsme teprve na jejím počátku. Organizátoři nejrespektovanější oborové 
stavební konference v ČR připravují již 6. ročník projektu Fórum českého stavebnictví jako pro-
středek ke hledání nových strategií a taktik daleko většího významu než dříve především pro ty, 
kteří turbulentní časy chápou jako zásadní výzvu pro nutný rozvoj svých společností. Časopis Sta-
vitel je mediálním partnerem této akce. Fórum se uskuteční ve středu 3. 3. 2010 v pražském hotelu 
Olympik. 

Ani kámen z mostu nepřijde nazmar, tvrdí zástupci SMP Praha 
Karlův most trpí… nejen stářím a vlivem škodlivého prostředí, ale také projevy nejrůznějších 

zájmových skupin. Jak to je s výměnou pískovcových kvádrů? 
„Při rozebírání zábradelních zídek posoudí každý pískovcový blok komise s pracovním názvem 

„komise pro vyřazování kamenů“. Členy této komise jsou zástupci objednatele, Přírodovědecké 
fakulty UK, následného správce a NPÚ. Cílem není nic jiného, než zodpovědně rozhodnout o tom, 
který kámen se do konstrukce vrátit může, který nikoliv, a který se dá použít někde v jiné části 
mostu,“ říká Pavel Kameník ze společnosti 
SMP. 

Posuzování kamenů je záležitost velice 
zodpovědná a tato komise by měla být ta 
poslední, která by mohla být osočována ze 
záměrné výměny většího počtu kamenů. 
Rozhodujícím kritériem je trvanlivost a 
odolnost. „Kameny se tedy nevyřazovaly 
nesystémově, naopak rozhodnutí o výměně 
kamene bylo kolektivní a bylo podloženo 
podrobným zhodnocením stavu každého 
kamene a schopnosti splnit jeho účel 
v konstrukci,“ vysvětluje Kameník. 

Každé pole Karlova mostu má pasportizaci 
všech kamenů. Každý kámen má své číslo, 
po vyjmutí z konstrukce se kámen očísluje uloží na paletu a čeká na svůj další osud. Některý se 
vrátí zpět na své původní místo, jiný do jiné části mostu a některé kameny jsou již dále nepoužitel-
né. V ojedinělých případech byl dokonce stav kamenů tak špatný, že se nedal ani očíslovat. Podle 
průzkumu se má vyměnit v průměru 30 % kamenů ze zábradelních zídek. Více na: 
www.opravakarlovamostu.cz. 
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Nové užitkové vozidlo Nisan 
Zcela nové užitkové vozidlo Nissan NV200 

definuje nové standardy velikosti nákladové-
ho prostoru při zachování mimořádně kom-
paktních vnějších rozměrů.  

K dispozici bude ve třech různých verzích – 
jako dodávka a ve dvou sedmimístných vari-
antách – Combi a osobní verze Family. 
NV200 pohání výkonný zážehový 1,6litrový 
motor s výkonem 79 kW (108 k) a točivým 
momentem 153 Nm, případně vznětový mo-
tor o objemu 1,5 l, který dosahuje výkonu  63 kW (86 k) a točivého momentu 200 Nm.  

 Firma Kärcher vyměňuje ponorná čerpadla 
Při rutinních testech kvality zjistila firma Kärcher u několika málo kabelů svých ponorných 

čerpadel trhliny na vnější izolaci. Za velmi nepříznivých okolností mohou vést k tomu, že již více 
nebude zajištěna elektrická bezpečnost přístroje. 
Týká se to části přístrojů řad SCP, SDP a SPP. 
Pravděpodobnost nehody u těchto modelů, které 
byly testovány institutem TÜV Süd a které ne-
sou značku GS pro test bezpečnosti, je sice vel-
mi malá, firma Kärcher ale přesto stahuje tyto 
produkty, aby zaručila co možná nejvyšší bez-
pečnost a předem vyloučila jakékoliv nebezpečí 
pro uživatele. Upozorňujeme proto majitele 
těchto čerpadel, aby je již nadále nepoužívali a 
zavolali na centrálu služeb na telefonní číslo 

00420-323 606 014. Zde se dozvědí, zda má být jejich přístroj vyměněn. Výměna proběhne samo-
zřejmě bezplatně. Další informace najdou koncoví spotřebitelé také na internetu na 
www.kaercher.cz. 

Nový vibrační pěch značky Weber MT 
Společnost Phoenix-Zeppelin, zástupce výrobce hutnicí techni-

ky Weber MT v České republice, nabízí zákazníkům nový vibrač-
ní pěch SRV 660 s novým systémem filtrace vzduchu. Vibrační 
pěch nahrazuje ve své třídě  model SRV 66. Novinka od výrobce – 
vibrační pěch SRV 660, patří do vyšší výkonové třídy s provozní 
hmotností 75 kg. Tento nový model se hodí převážně do těžších 
provozů, resp. na stavby, kde jsou pěchy denně vystavovány vyso-
kému zatížení.  Výrobková řada vibračních pěchů zahrnuje dva 
modely se čtyřtaktními motory a jeden model s dieselovým moto-
rem. U nového vibračního pěchu je poprvé  použit třístupňový 
systém filtrace vzduchu. Systém se skládá z cyklonového předčis-
tiče, nově vyvinutého  hlavního filtru a dočasné pojistky – vzdu-
chového filtru od výrobce motoru. Podstatně prodlužuje životnost 
čtyřtaktního motoru SUBARU Robin EH12, a to i při použití v 
extrémních podmínkách se zvýšenou prašností. Uživatelé  vibrač-
ního pěchu SRV 660 také ocení lepší ovládání a manévrovatelnost, respektive lepší voditelnost po 
nezpevněných plochách. Dalším přínosem nového modelu je také výrazné snížení vibrací na 
madlo. 

Lepicí kotva nahradí staré hmoždinky 
Při montáži zateplovacích desek na fasády budov se stále více 
prosazuje metoda lepení. U starších budov, kde se pracuje s již 
omítnutým podkladem, však pouhé lepení nestačí. Desky je 
nutné na fasádu usazovat pomocí hmoždinek, které však naru-
šují funkci tepelně izolačního systému.  
Vzniku těchto zcela zbytečných tepelných mostů umí předejít 
lepicí kotva Baumit KlebeAnker. Lepicí kotvy nejsou závislé 
na tloušťce izolačních desek. Lze je použít pro izolanty o 
tloušťce 10, 20 i 30 cm. Zároveň jsou určené pro více typů 
podkladů. Kotva modrá o hloubce trnu 55 mm je určená do 
betonu, červená Baumit KlebeAnker s trnem dlouhým 88 mm 
do cihel s omítkou o maximální tloušťce 40 mm. Letošní no-
vinku Baumit KlebeAnker 138 v zelené barvě lze použít u 

novostaveb i na stěnové systémy se zabudovanou izolační vrstvou a stěny se starými omítkami o 
maximální tloušťce 90 mm. 

Stavebníci měli za pololetí nižší tržby 
Stavební firmy za prvních šest měsíců utrži-

ly zhruba o 15 procent méně. Ve stavebnictví 
byly v útlumu zejména pozemní práce. O 
čtvrtinu méně firmy stavěly bytové a rodinné 
domy, měly méně průmyslových zakázek. 
Inženýrské stavitelství se meziročně snížilo 
přibližně o čtyři procenta. 

Na opravu vily Tugendhat přispěje EU 
Obnovu památkově chráněné vily Tugend-

hat, která je jako jediná česká stavba moderní-
ho umění zapsaná na seznamu kulturního 
dědictví UNESCO, zaplatí Brno zčásti z ev-
ropské dotace. Podalo si žádost a podle signá-
lů z ministerstva kultury bude nejspíš úspěšná. 
Brno z unie čeká kolem 100 milionů korun. 
Náklady na obnovu se odhadují na 160 milio-
nů. 

Peníze z EU i pro Hrádek nad Nisou 
V Hrádku nad Nisou na Liberecku zahájili 

největší investiční projekt města od roku 
1945. Na revitalizaci hlavního náměstí a při-
lehlých ulic za 68 milionů korun získala rad-
nice dotaci z regionálního operačního progra-
mu, která pokryje většinu nákladů. Z vlastní-
ho rozpočtu dá Hrádek zhruba pět milionů 
korun. 

Urychlení výstavby autobusového nádraží 
Autobusové nádraží v sousedství vlakového 

nádraží v Telči na Jihlavsku by mohlo cestují-
cím začít sloužit namísto v říjnu příštího roku 
už v červnu. 

Stát nepotřebuje všechny pozemky pro D11 
Stát zřejmě nebude potřebovat pro dokonče-

ní dálnice D11 k Hradci Králové od farmářky 
Ludmily Havránkové všech deset hektarů 
jejích polí. Stačit byl měly necelé tři hektary, 
protože velká křižovatka by se místo na polích 
farmářky postavila asi o kilometr dál. Za tři 
hektary pro samotnou dálnici Ředitelství sil-
nic a dálnic nabízí Havránkové tři sousední 
hektary již vykoupené půdy. 

Nebyla Sazka Aréna předražená? 
Soud začal projednávat spor o to, zda a o 

kolik byla předražená stavba vysočanské Saz-
ka Arény. Účastníky pře jsou firma Bestsport, 
která je majitelkou a provozovatelkou haly, a 
společnost Lefkosia CZ, která dohlížela na 
finance vložené do výstavby víceúčelové 
arény. Lefkosia CZ dospěla k závěru, že stav-
ba haly je předražená minimálně o 580 milio-
nů korun. Bestsport však její závěry odmítl a 
nezaplatil jí odměnu vypočtenou z vyčíslené-
ho předražení. 

Moravičany budou mít kanalizaci do dvou let 
Moravičany na Šumpersku vybudují do 

dvou let kanalizační síť a čistírnu odpadních 
vod, která bude sloužit obci a jejím místním 
částem Doubravice a Mitrovice. Projekt, který 
Moravičany zaplatí mimo jiné s pomocí ev-
ropské dotace, si vyžádá asi 109 milionů ko-
run, což představuje největší investici v histo-
rii obce. 
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UNESCO se obává tunelu Blanka 
Výbor pro světové dědictví UNESCO má 

obavu z toho, aby budovaný tunelový kom-
plex v centru Prahy nenávratně nepoškodil 
historické jádro hlavního města. Počátkem 
příštího roku se proto chystá mise UNESCO 
do Prahy, aby stavbu prověřila. 

Rekordní investice v Domažlicích 
Zřejmě na přelomu roku odstartují Domažli-

ce svoji historicky největší investiční akci - 
kompletní rekonstrukci kanalizace, vodovodů 
a čistírny odpadních vod. Náklady na projekt 
jsou přes 550 milionů korun, z toho je přizna-
ná dotace EU 430 milionů Kč, řekl starosta 
jedenáctitisícového města Miroslav Mach. 

Přestavba náměstí se prodlužuje 
Chystaná přestavba Komenského náměstí v 

Novém Strašecí, na kterou chce radnice získat 
prostředky z Evropské unie, zřejmě potrvá 
několik let. Projekt počítá s investicí 76 milio-
nů korun, tolik peněz ale město nemá z regio-
nálního operačního programu šanci získat. 
Projekt bude proto rozdělen do několika etap, 
řekl starosta Pavel Vaic. 

Český Brod připravuje rekonstrukci 
Prostranství před nádražím v Českém Brodě 

by se mělo výrazně změnit. Radnice připravu-
je jeho rekonstrukci za 60 až 70 milionů ko-
run. Město na to požádá o dotaci, řekl mís-
tostarosta Jakub Nekolný. „Projektová doku-
mentace je připravena. Čekáme na výzvu, 
abychom mohli podat žádost o dotaci z Regio-
nálního operačního programu Střední Čechy,“ 
dodal. Dotace by mohla pokrýt až 80 procent 
nákladů, zbytek zaplatí město zřejmě z úvěru. 

Rekonstrukce věznice za čtvrt miliardy 
Příští rok v listopadu by měla být kompletně 

dokončena rekonstrukce areálu věznice v Ra-
poticích na Třebíčsku. Bude stát asi 243 milio-
nů korun. První etapa přestavby bývalé raketo-
vé základny skončila loni v prosinci, druhá 
začne za několik týdnů. Rekonstrukce se týká 
budovy kuchyně a ubytovny odsouzených, 
kam budou nainstalovány kamery, tísňové 
hlásiče a další zabezpečovací prostředky. 

Nebušice plánují nové náměstí 
Nebušice na severozápadním okraji Prahy 

plánují vybudovat nové náměstí, stát bude asi 
250 milionů korun. Vzniknout má přestavbou 
bývalého premostrátského statku. Radnice 
vypsala na výstavbu nebušického centra ideo-
vou soutěž. 

Chomutov má nový obchodní komplex 
V Chomutově zahájilo provoz obchodní 

centrum Central Chomutov. Součástí komple-
xu se 14 obchodními jednotkami včetně ka-
várny na Žižkově náměstí ve středu města je 
52 parkovacích míst na střeše budovy a rezi-
dence s 20 nadstandardními byty všech veli-
kostí. Náklady na výstavbu komplexu, jehož 
investorem je skupina Crestyl, dosáhnou 310 
milionů korun. Byty budou připraveny k pře-
dání zhruba za rok. 

Nové Vítkovice až za 60 miliard 
Společnost Vítkovice Holding oficiálně odhalila projekt Nových Vítkovic. Po letech nezájmu 

státu i města majitel a generální ředitel strojírenské skupiny Vítkovice Holding Jan Světlík inicio-
val oživení 253 hektarů velkého areálu. Za účasti státu, kraje, města i obou ostravských vysokých 
škol vznikne areál nejen s byty, kancelářemi a 
obchody, ale také výzkumným pracovištěm 
nebo prostory pro vysokoškoláky. 

Architektonický, developerský a rozvojový 
projekt Nové Vítkovice představila strojíren-
ská skupina Vítkovice Holding. Jde o jednu z 
nejrozsáhlejších komplexních revitalizací 
průmyslového území a současně developer-
ských příležitostí v Česku. Projekt předpoklá-
dá revitalizaci tzv. Dolní oblasti Vítkovic s 
tamní národní kulturní památkou Vysoké pece, 
zástavbu průmyslových ploch, opravy, rekon-
strukce i výstavbu nových obytných bloků a 
zón pro volný čas. Strojírenské Vítkovice, 
jimž Dolní oblast Vítkovic patří, chtějí obnovit 
postupně celý průmyslový areál. Památkově chráněných je v něm 11 hektarů, které se staly evrop-
ským kulturním dědictvím. Na zbývajících 140 hektarech blízko centra Ostravy má vzniknout 
kulturně-společenské areál s vědeckými pracovišti, vysokoškolským centrem a veřejným sporto-
vištěm. Developerský projekt Nové Vítkovice si vyžádá až 60 miliard Kč. 

Nový územní plán bude regulovat výškové stavby 
Hlavní město slibuje, že nový územní plán, jehož koncept představilo, bude regulovat výstavbu výš-

kových budov v metropoli. Podle této regulace by nemohly být postaveny současné mrakodrapy na 
Pankráci. To minulý plán neřešil. Nový plán podle ředitele Útvaru rozvoje města (ÚRM) Bořka Votavy 
bude také jednodušší, ale přitom průhlednější. Měl by postihnout rozvoj města na dalších zhruba 15 let. 
Veřejnost bude moci do plánu nahlédnout od 2. listopadu do 9. prosince bude moci podávat připomínky.  

„Tolerance budou maximálně dvě podlaží nad okolní zástavbou, všechno vyšší se bude individuálně 
posuzovat,“ řekl Votava. Omezovat se bude i celkový objem nových staveb. Votava dodal, že podle této 
regulace by kritizované mrakodrapy na Pankráci „neprošly“. Současné pankrácké mrakodrapy ale ne-
mohou být zbourány. Ty, které se tam teprve navrhují, jsou podle Votavy vhodným řešením, protože 
doplní současné věžáky nižšími stavbami. 

Plán umožní i některé kontroverzní projekty, jako například výstavbu lanovek na Kavčí hory a Dívčí 
hrady. Lanovku na Kavčí hory, kterou si přeje Praha 4, už dříve kritizovali někteří opoziční zastupitelé 
této městské části. Obávali se, že zasáhne do vzrostlé zeleně. Souběžně s novým územním plánem měs-
to projednává několik desítek celoměstsky významných změn územního plánu. Ty se týkají například 
kritizované zástavby Trojmezí, vybudování paralelní letové dráhy na ruzyňském letišti nebo rozšíření 
ďáblické skládky. To kritizuje sdružení Arnika. Podle něj mohou být celoměstsky významné změny také 
v rozporu s tím, co navrhuje nový územní plán. Město ale toto popírá.  

Monolitická konstrukce CPI City Center 
Od května letošního roku realizuje PSJ, a.s., svoji premiérovou stavbu v severočeském Ústí nad La-

bem. V těsné blízkosti centra města zde vzniká polyfunkční komplex CPI City Center pro významného 
investora CPI Group. Předpokládaný termín dokončení je stanoven na jaro 2011 a celkové náklady díla 
budou činit 535 milionů korun bez vybavení interiéru. 

Z útrob stavební jámy, která se rozkládá na ploše o rozloze 6500 m2, se na povrch dere monolitická 
konstrukce budovaná Divizí kapacity PSJ. „Tyto práce běží pod vedením Ing. Pavla Józla dle platného 
harmonogramu. Monolit první části objektu, v 
níž vznikne hotel a kongresové centrum, nyní 
dosahuje 2. NP a druhá část představující budou-
cí administrativní budovu se aktuálně nachází na 
úrovni 2. PP. Výškový nepoměr mezi jednotlivý-
mi úseky je dán složitými základovými poměry 
v administrativní části. Vzhledem k výskytu 
neúnosných vrstev podloží totiž bylo nutné 
přeprojektovat plošné založení objektu na zalo-
žení pilotové. Dokončení monolitu hotelové a 
kongresové části je plánováno na 15. ledna 
příštího roku a druhá část díla se nejvyššího 
bodu dočká na konci března 2010,“ informoval 
projektový manažer PSJ, a.s., Ing. Pavel Ture-
ček. Dominantním bodem bude administrativní budova ve tvaru písmene Z, která diagonálně protne 
celý prostor komplexu. Kanceláře se budou nacházet ve třech nadzemních podlažích a jejich celková 
plocha tvoří 7003 m2.  Čtyřhvězdičkový hotel má celkovou plochou 6718 m2 a nabídne 83 pokojů. 
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Ing. Radek Slabák 
byl jmenován na pozici 
generálního ředitele 
společnosti Deceu-
ninck pro Českou re-
publiku, Slovensko a 
Maďarsko Ve společ-
nosti působí již více 
než dva roky, kdy za-
stával pozici obchodní-
ho a marketingového 
ředitele. Slabák bude 
na pozici generálního ředitele zodpovědný za 
pokračující strategickou restrukturalizaci spo-
lečnosti. Do jeho kompetencí bude spadat i 
zabezpečení dalšího rozvoje produktů a služeb 
společnosti Deceuninck. 

Lenka Knězová je 
novou ředitelkou mar-
ketingu společnosti 
MEXX Reality. Do 
realitní kanceláře zamí-
řila ze společnosti Phi-
lips ČR, kde zastávala 
pozici marketingové 
manažerky divize do-
mácích spotřebičů. 
Knězová přichází na 
post, který byl neobsazen od konce loňského 
roku. Marketingové aktivity v této době přímo 
řídil úsek obchodní ředitele. 

• Koordinátor bezpečnosti práce 
12. 11. 2009 Lisabonská 4, Praha 9 
Proč je koordinátor zřizován. Kdo jej může 
vykonávat. Činnost koordinátora z pohledu 
stavebního zákona a z pohledu zákona č. 
309/2006 Sb. Povinnosti stavebníka a plán 
BOZP. To budou hlavní témata přednášky 
Ing. Havleny, místopředsedy České společ-
nosti stavebních koordinátorů. 
• Poruchy staveb z praxe soudních znalců 
19. 11. 2009 Lisabonská 4, Praha 9 
Nejčastějšími příčinami poruch z hlediska 
konstrukčního, statického i ekonomického se 
bude zabývat trio odborníků - soudní znalec z 
ČVUT, bývalý pražský statik a specialista na 
dozor a ekonomiku. Účastníci obdrží zdarma 
odbornou publikaci ČVUT od autorů R. 
Schneiderová-Heralová a V. Kupilík, zabýva-
jící se praktickým řešením poruch stavebních 
konstrukcí. 

Obě akce zabezpečuje STUDIO AXIS, spol. 
s r.o. www.studioaxis.cz 
•  Informační technologie pro stavebníky 
Společnost Infinity spolu s Microsoftem zve 5. 
listopadu do ulice Vyskočilova 1461/2a Praha 
4 na veřejnou prezentaci svých komplexních 
znalostí z oblasti informačních technologií a 
praktických zkušeností s produktem Microsoft 
Dynamics NAV.  

Žádný pokles necítí 
Společnost M&M reality holding zobchodovala za prvních osm měsíců roku 2009 celkem 4972 

nemovitostí. Se sítí 56 poboček a více než 550 makléřů se řadí mezi největší tuzemské realitní 
kanceláře. Ostře sledované měsíce roku 2009, které byly mnohými ekonomy a novináři očekávány 
jako kritické, jsou minulostí. Výsledky společnosti M&M reality předčily očekávání managemen-
tu. Prodáno bylo celkem 4972 nemovitostí, v celkovém objemu 5,22 miliardy Kč. Na provizích 
bylo přijato 193,442 milionů Kč (bez DPH). Meziroční nárůst prodejů se za sledované období 
oproti roku 2008 zvýšil o 12,5 %. 

Nizozemci získali emisní kredity ČR 
ČR převedlo Nizozemsku emisní kredity a povolenky v celkovém objemu 532 000 tun oxidu 

uhličitého. Nejedná se o další příspěvek do programu Zelená úsporám, kam chce stát do konce 
roku za prodej kreditů získat víc než 10 miliard korun. „Kredity byly převedeny na základě projek-
tů společné realizace, které Nizozemci pomáhali v Česku financovat,“ řekl Pavel Zámyslický z 
ministerstva životního prostředí. „Portfolio zahrnuje 14 biomasových projektů, kde byla realizová-
na záměna, rekonstrukce či rozšíření obecní nebo průmyslové topné soustavy a kde byla původní 
fosilní paliva nahrazena biomasou - dřevem a slámou,“ informovala ředitelka společnosti BTG 
Central Europe Michaela Kolská. Její firma projekty spoluorganizovala. Emisní úspory jednotli-
vých projektů jsou započítávány do plnění kjótského protokolu o snižování emisí od roku 2003. 
Všechny uspořené jednotky za rok 2008 byly převedeny do Nizozemska. Za období 2009 - 2012 
bude Nizozemsku převedeno dalších 420 000 jednotek. Nizozemská vláda tyto jednotky použije na 
splnění svého emisního cíle v rámci kjótského protokolu. 

Největší evropský výrobce dřevěných lepených okenních hranolů 
Největší česká lesnicko – dřevařská společnost, Hol-

ding LESS, se sídlem v Bohdanči kapitálově vstoupila 
do německé firmy Holzwerk Hemau GmbH (HWH). Po 
spojení obou firem se stává Holding LESS největším 
výrobcem lepených truhlářských polotovarů pro výrobu 
dřevěných oken v Evropě. „Spojením obou závodů na zpracování dřeva tak dochází k významným 
synergickým efektům, které vylepší strukturu nákladů a výrazně rozšíří spektrum našich služeb pro 
zákazníky,“ uvedl předseda představenstva Holdingu LESS Jan Mičánek. Kapitálový vstup do 
HWH kromě toho přináší do podnikání Holdingu LESS tradici, neboť německá firma má za sebou 
dlouhou a úspěšnou historii. 

Ekostavbám Brno klesly do dubna tržby, ne však zisk 
Společnosti Ekostavby Brno v účetním roce od května 2008 do letošního dubna klesly tržby o 

zhruba sedm procent na 261,5 milionu korun. I přes tento pokles ale firmě stoupl čistý zisk, a to o 
dvě procenta na 14,5 milionu korun. Vyplývá to z výroční zprávy firmy uložené ve Sbírce listin. 

Tržby firmy pocházejí téměř výhradně, z 96 procent, z České republiky. V zahraničí utržila firma 
9,6 milionu korun. V předchozím účetním období ale firma žádné tržby ze zahraničí neměla. V 
průměru od loňského května do letošního dubna zaměstnávala 91 lidí. Celkový obrat společnosti 
se podle výroční zprávy skládal zejména z velkého počtu menších staveb do deseti milionů korun. 
Krize se na činnosti firmy podle jejího vedení nijak zásadně neprojevila. „Do konce hospodářské-
ho roku nemusela firma přijmout zásadní úsporná opatření, nedošlo ke snížení počtu pracovníků 
ani nebyly dosud omezeny zaměstnanecké výhody,“ uvedl ve výroční zprávě místopředseda před-
stavenstva Vladimír Kouba. 

Hlavní náplní činnosti firmy jsou úpravy vodních toků, rybníkářství, protipovodňová opatření, 
dopravní stavby pro lesní hospodářství, hrazení bystřin či revitalizace vodních nádrží. 

Lasselsberger zavře v Rakovníku dva závody 
Výrobce keramických obkladů Lasselsberger uzavře v Rakovníku dva závody. O práci tak od 

ledna přijde zhruba 220 lidí. Důvodem k tomuto rozhodnutí je spuštění nové výrobní linky v závo-
dě RAKO 3 a především pokles prodeje výrobků, řekla mluvčí společnosti Pavla Nováková. Výro-
ba společnosti je celkově na pěti šestinách loňského stavu. Největší pokles odbytu zaznamenává na 
východních trzích, zhruba o 60 procent, zejména na Ukrajině, v Rusku, na Slovensku a v dalších 
zemí bývalého východního bloku. 

Firma se proto rozhodla utlumit technicky a ekonomicky nevyhovující výrobu a dočasně odstavit 
některé výrobní linky. Od ledna tak uzavře závody RAKO 1 a RAKO 2, které mají kvůli zastaralé 
a ekonomicky náročné technologii výroby nižší produktivitu.  
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